
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-10-19, § 17 

 

 Tid Onsdagen den 19 oktober 2011 kl 16.30 – 16.55 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 27 oktober 2011 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Martin Hansson 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

 

Bo Arkelsten (M)  

Datevig Mardirossian Lönn (M)  

Annika Davidsson (M) §§ 7 - 20 

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Peter Abelin (M) för Daniel Valiollahi (M) 

Inga-Lill Larsson (M) för Annika Davidsson (M) §§ 1- 6 

Jimmy Lindgren (S) för Malte Sigemalm (S) 

Hampus Rubaszkin (MP) för Emilia Hagberg (MP) 

  

Övriga ersättare:  

 

Charlotta Schenholm (FP)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Maria Antonsson (MP)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Louise Bill, Mats Cronqvist, Ted Ell, Åse 

Geschwind, Lars Jolérus, och Ulla Ritzén samt biträdande borgarrådssekreteraren 

Martin Savén från roteln. 

 

 

 

 

 

 



  

 
 § 17 

Införande av obligatorisk matavfallsinsamling i Stockholm. Motion 
(2011:38). Svar på remiss 
Dnr T2011-703-03404 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt trafikkontorets förslag: 

 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att som svar på remissen överlämna 

 kontorets tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 22 september 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C), 

 Annika Ödebrink m.fl. (S) och Martin Hansson m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Kajsa Stenfelt (V) föreslår följande: 

 

1 Att bifalla motionen 

2 Att därutöver anföra 

 

Det råder stor brist på biogas i Stockholm och det är på tiden att staden kraftigt 

ökar insamlingen av matavfall, så som sker i flera andra städer i landet. 

 

Avfallstaxans styrande effekt ska även fortsättningsvis stimulera till ökad 

insamling av matavfall, och målet bör sättas till minst 70 % insamlat matavfall 

år 2014. Det är då nödvändigt att också möjliggöra insamling i flerfamiljshus, 

vilket vi även tidigare föreslagit. 

 

Vi anser att staden bör ha en förbehandlingsanläggning för biogas driven i egen 

regi. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), 

Mark Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C), Annika Ödebrink m.fl. (S) och Martin 

Hansson m.fl. (MP). 

 
Reservation 

Kajsa Stenfelt (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg 

(FP) och Jonas Naddebo (C) enligt följande: 

 

Att öka återvinningen av matavfall i Stockholm är ett viktigt mål för det fortsatta 

miljöarbetet. I förslag till budget 2012 för Stockholms stad kommer arbetet med 

biogasstrategin och matavfallsinsamling fortsätta att förstärkas. I sammanhanget 



  

bör det påpekas att det finns fler metoder för att återvinna matavfall. Separat 

matavfallsinsamling med eller utan lokalförbehandling och avfallskvarnar är 

olika metoder som kan vara lämpliga från fall till fall utifrån lokala 

förutsättningar.  

 

Särskilt uttalande lämnas av Martin Hansson m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Vi ställer oss bakom motionens andemening. Det är mycket viktigt att 

matavfallsinsamlingen ökar avsevärt. Då det finns delade meningar om hur 

mycket matavfall Stockholms avloppssystem klarar av att transportera, är 

avfallskvarnar bara en kompletterande lösning. Enligt Naturvårdsverket blir det 

hälften så mycket biogas av matavfallet om det går via avloppet än om det skulle 

samlas in och rötas separat. Dessutom blandas matavfallet som går genom 

avfallskvarnarna med allt det andra som hamnar i avloppen, exempelvis: farliga 

kemikalier, industrianslutningar och dagvatten. Detta gör det olämpligt att sprida 

slammet på åkermark. 

Styrningen via taxan måste bli ännu tydligare än i dag och det behövs 

omfattande informationskampanjer riktade både till hyresvärdar och 

bostadsrättsföreningar, men likaså till livsmedelsföretagen, restauranger, skolor, 

förskolor och äldreboenden – här skulle ett tätare samarbete med exempelvis 

stadsdelsnämnderna vara önskvärt. 

Det behövs lite nytänk kring matavfallsinsamlandet. Exempelvis skulle man som 

ett pilotprojekt kunna placera ut specialdesignade behållare för 

matavfallsinsamling vid vissa återvinningsstationer och sedan utvärdera utfallet. 

Särskilt uttalande lämnas av Annika Ödebrink m.fl. (S) enligt följande: 

 

Motionens andemening är mycket bra. Ska volymerna öka så måste staden vara 

offensiv i arbetet med att lägga fast riktlinjerna i den nya kommande 

avfallsplanen. Det är helt klart att det kan för vissa fastighetsägare finnas fysiska 

hinder för matavfallsinsamling men ett viktigt styrmedel är taxekonstruktionen 

och en bred informationsinsats från stadens sida 

 
Ersättaryttrande 

Göran Oljeqvist (KD) instämmer i särskilt uttalandet av ordföranden Ulla Hamilton 

m.fl. (M), Mark Klamberg (FP) och Jonas Naddebo (C). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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